
 

 

INFORMACJA 

o posiedzeniu Komisji Nadzwyczajnej do spraw Klimatu 

nr posiedzenia: 52 

data posiedzenia: 20 stycznia 2022 r. 
 

 

 

Porządek posiedzenia: 

 1. Rozpatrzenie ustawy o zmianie ustawy – Prawo wodne oraz niektórych innych ustaw (druk 

senacki nr 612, druki sejmowe nr 1843 i 1851).  

Posiedzeniu przewodniczył: 

 przewodniczący komisji Stanisław Gawłowski. 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 
senatorowie członkowie komisji: 

Halina Bieda, Marcin Bosacki, Alicja Chybicka, Artur Dunin, Stanisław Gawłowski, 

Beniamin Godyla, Agnieszka Gorgoń-Komor, Jolanta Hibner, Danuta Jazłowiecka, 

Kazimierz Kleina, Magdalena Kochan, Stanisław Lamczyk, Beata Małecka-Libera, Ewa 

Matecka, Janusz Pęcherz, Aleksander Pociej, Jadwiga Rotnicka, Sławomir Rybicki, Joanna 

Sekuła, Ryszard Świlski, 

 

 
goście, m.in.: 

Generalna Dyrekcja Ochrony Środowiska: 

naczelnik Wydziału Analiz Prawnych i Systemowych w Departamencie Ocen 

Oddziaływania na Środowisko Paweł Dębowski, 

Obywatelski Ruch na rzecz Energetyki Jądrowej: 

Jan Lipka, 

Rafał Wąsiewicz, 

reprezentanci mieszkańców miejscowości Słajszewo: 

Joanna Zwierzchowska, 

Katarzyna Zacharewicz, 

Jerzy Jędruch, 

Najwyższa Izba Kontroli: 

doradca techniczny Mirosław Sałata, 

Partia Zieloni: 

przewodniczący regionu mazowieckiego Waldemar Kamiński, 

Sejm RP: 

poseł Urszula Zielińska, 

 
Kancelaria Senatu: 

pracownik Biura Legislacyjnego Maciej Telec. 

 

https://www.senat.gov.pl/gfx/senat/userfiles/_public/k10/dokumenty/druki/600/612.pdf
https://www.senat.gov.pl/gfx/senat/userfiles/_public/k10/dokumenty/druki/600/612.pdf


 

 

Ad 1. 
 

 Celem ustawy jest wskazanie, który reżim prawny ma znaleźć zastosowanie w przypadku 

postępowania dotyczącego decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach wydanej przed 

uzyskaniem decyzji o ustaleniu lokalizacji inwestycji w zakresie budowy obiektu energetyki 

jądrowej. Ustawa dotyczy jedynego toczącego się obecnie postępowania w sprawie budowy 

pierwszej w Polsce elektrowni jądrowej, które zostało wszczęte przez inwestora w 2005 r., a od 

2015 r. pozostaje zawieszone. 

Ustawę omówił przewodniczący Komisji Nadzwyczajnej do spraw Klimatu Stanisław 

Gawłowski. 

Przedstawiciel Biura Legislacyjnego Maciej Telec przedstawił opinię w sprawie ustawy.  

Nad omawianą ustawą przeprowadzono dyskusję. W dyskusji zabrali głos senatorowie oraz 

przedstawiciele Obywatelskiego Ruchu na rzecz Energetyki Jądrowej i reprezentanci 

mieszkańców Słajszewa. Poruszono m.in. takie tematy jak: brak obowiązkowej oceny 

inwestycji; brak konsultacji społecznych z mieszkańcami regionu, w którym ma powstać 

elektrownia jądrowa, przeprowadzanych przez instytucje państwowe; propozycja 

przygotowania pisma skierowanego do rządu w sprawie przedstawienia wszystkich działań 

podjętych w związku z planami budowy elektrowni jądrowej; ograniczenie wpływu obywateli 

i organizacji na możliwość pilnowania tej inwestycji, mogącej bardzo negatywnie oddziaływać 

na środowisko, jako rezultat przyjęcia rozpatrywanej ustawy; działalność Obywatelskiego 

Ruchu na rzecz Energetyki Jądrowej w celu popularyzacji wiedzy o energetyce jądrowej; 

korzyści dla mieszkańców, jakie mogą płynąć ze zlokalizowania w ich gminie lub okolicach 

elektrowni jądrowej; zapowiedź zorganizowania w Senacie konferencji na temat energetyki 

jądrowej; kwestia wykupienia spółki celowej mającej na celu prowadzenie budowy elektrowni 

jądrowej przez Skarb Państwa; odebranie mieszkańcom przez ustawę ocenową z 2019 r., do 

której nawiązuje rozpatrywana ustawa, możliwości bycia stroną w procesie administracyjnym, 

w wyniku którego wydawana jest decyzja środowiskowa – mieszkańcy nie będą mogli odwołać 

się od decyzji środowiskowej z wyjątkiem powództwa prywatnego; możliwość zawieszenia 

procedury uzyskiwania pozwolenia środowiskowego przez inwestora, aby mogła być ona 

przedłużana w czasie, co spowoduje, że mieszkańcy wybrzeża nie będą wiedzieli, czy 

elektrownia jądrowa tam powstanie i ewentualnie kiedy; wątpliwości dotyczące tworzenia 

w Polsce energetyki jądrowej; brak podstawowych informacji dla mieszkańców, poczynając od 

podania dokładnej lokalizacji elektrowni jądrowej oraz związanych z jej budową innych 

inwestycji, np. infrastruktury niezbędnej do budowy, co skutkuje zamrożeniem rozwoju 

okolicznych gmin; oczekiwania mieszkańców, którzy chcą być stroną w konsultacjach 

społecznych; inwestycja w Ostrołęce jako zły przykład forsowania przez stronę rządową 

dużych inwestycji energetycznych.  

Senator Jadwiga Rotnicka zgłosiła wniosek o odrzucenie ustawy.  

W wyniku głosowania komisja przyjęła zgłoszony wniosek.  

Sprawozdawcą komisji będzie senator Stanisław Gawłowski. 

Konkluzja: 

 Komisja wnosi o odrzucenie ustawy (druk senacki nr 612 B). 

 

 

W posiedzeniu komisji nie uczestniczyły osoby wykonujące zawodową działalność lobbingową. 

Opracowano w BPS 

 


